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摘要 目的 探讨非小细胞肺癌组织中HER2、HER3蛋白的表达与临床病理特征的关系。方法 采用免疫组织化学SP法检测61例非小

细胞肺癌组织中HER2和HER3蛋白的表达，并分析表达与临床病理特征的关系。结果 61例非小细胞肺癌组织中，HER2、HER3阳性

表达率分别为50．8%、18．0％。HER2阳性表达率明显高于20例非肿瘤肺组织（P〈O．05）。女性、腺癌、不吸烟患者分别较男

性、鳞癌、吸烟患者HER2表达率高，但HER2阳性表达与性别、组织学类型、吸烟史及手术几率方面均无明显相关性（P〉0．

05）。HER2与HER3表达也没有明显相关性（P〉O．05）。结论 HER2、HER3蛋白在NSCLC中存在阳性表达；HER2单独表达在

NSCLC中的作用有限；HER2和HER3联合表达在NSCLC中的作用仍需进一步研究。 
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Abstract： Objective  To evaluate clinical and pathological significance of HER2 and HER3 in Non-small-cell lung cancer 

(NSCLC) tissue. Methods  Sixty-one patients with NSCLC were enrolled in the study. Tumor tissue specimens were collected to 

determine HER2/ HER3 status by immunohistochemist ry (SP methods) . Results  Among the 61 patient s ,the positive 

expressing rates of HER2 and HER3 were 50.8 % and 18. 0 % , respectively. The expressing rates of HER2 were significantly 

higher than that in the non-cancer specimens ( P < 0. 05) . The HER2 expressing rate was much higher in female 、adenoma 、

non-smokers than that of the corresponding cont rol group s ,but no differences were found the correlation between HER2 

expressing status and clinical characteristics. No differences were found the correlation between HER2 expressing status and 

HER3 expressing status. Conclusion  It is positive expressing of HER2 and HER3 that exist s in NSCLC tissue ;only function of 

HER2 was limited in non-small cell lung cancer ; the function of combination HER2 and HER3 protein may need to study in 

development of NSCLC.
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